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Abstract (en)
Simultaneous production of a cut rich in a tert-amyl alkyl ether free from olefins and of a paraffinic cut rich in n-pentane. The invention is
characterised in that a feedstock based on isopentenes is hydrogenated under severe conditions to reach a distribution of the methylbutenes
which is close to the thermodynamic equilibrium and then in that the hydrogenation effluent, which is practically free from diolefins, cyclopentene
and n-pentenes, is subjected to an etherification with an alcohol followed by a separation of the said alcohol from the product obtained containing
the tert-amyl alkyl ether, the fraction thus obtained is then distilled as an n-pentene-rich light cut and a heavier cut rich in tert-amyl ethyl ether and
cyclopentene. <IMAGE>

Abstract (fr)
L'objet de la présente invention est la production simultanée d'une coupe riche en un tertioamylalkyléther exempte d'oléfines et d'une coupe
paraffinique riche en n-pentane. Elle est caractérisée en ce qu'une charge à base d'isopentènes est hydrogénée dans des conditions sévères pour
atteindre une répartition des méthyl butènes proche de l'équilibre thermodynamique puis en ce que l'effluent d'hydrogénation, qui est pratiquement
exempt de dioléfines, cyclopentène et n-pentènes, est soumis à une éthérification par un alcool suivie d'une séparation dudit alcool du produit
obtenu contenant le tertiomylalkyléther, la fraction ainsi obtenue est alors distillée en une coupe légère riche en n-pentène et une coupe plus lourde
riche en tertioamyléthyléther et cyclopentène. <IMAGE>
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